



## THE UNIVERSITY OF PUBLIC SAFETY OF THE REPUBLIC OF UZBEKISTAN SPECIAL FACULTY

### INFORMATION LETTER

According to the Strategy "Uzbekistan – 2030", approved by the Decree of the President of the Republic of Uzbekistan dated February 21, 2024 DP-37, the "Roadmap for Science and Innovation for 2024" of the University of Public Safety of the Republic of Uzbekistan in the "Year of Youth and Business Support" on March 27, 2024 at 10:00 o'clock, the I-Republican student scientific and practical conference "Modern science and innovation through the eyes of youth" is planned to be held at the University of Public Safety of the Republic of Uzbekistan.

At the conference, it is planned to discuss proposals and recommendations for the active involvement of young people in research, meaningful and targeted organization of work on the development of scientific and innovative activities, identification of gifted youth and increasing their interest in scientific activities, further improvement of the "Ustoz-shogird" system in higher educational institutions.

It is also planned to hold discussions on current trends in the system of legal, economic and psychological sciences, new developments and research in certain fields of science in order to actively involve modern information and communication technologies in high-quality teaching of disciplines.

#### **The conference will be held in the following areas:**

1. Current trends in attracting young people to scientific activities
2. Modern research in the field of jurisprudence - in the interpretation of young people
3. Scientific capabilities of students in the development of priority areas of the economy
4. Scientific and innovative research in the field of psychology – through the eyes of students.

#### **Procedure for preparing conference materials:**

The submitted scientific article is formatted in A-4 format, the text is typed in MS Word in Times New Roman font size 14, 4-7 pages in size (pages must be filled in), at intervals of 1.15, margins 2.0 cm on all sides, pages are not numbered;

in the first line the title of the article is written in capital letters in the middle of the page, in the second line the name of the author and place of work are indicated, in the 3rd line the text is written. Main text. Main text. Main text [1, from which page the literature is taken, for example: page 11]. Main text.

Links are not placed at the end of each page.

Articles are accepted in Uzbek (Latin only), Russian or English; they must be sent to the organizing committee only in electronic form before March 20, 2024.

Articles must be scientifically substantiated, the specified literature used must be cited, appropriate references must be provided, and the literature and its pages must be clearly indicated.

***Note: Articles that do not meet the design requirements and have not been edited by the organizing committee will not be included in the collection without comments to the authors.***

It is planned to publish scientific articles and abstracts free of charge that meet the requirements of the conference organizing committee. Authors will be provided with only the electronic version (pdf) of the collection.

**Address: 100109, Tashkent city, Zangiata district, Kurgon Chorsu, 100.**

**Organizing Committee: Special Faculty of the University of Public Security**

**E-mail address: [raul7.uz@mail.ru](mailto:raul7.uz@mail.ru).**

**Phone (telegram) to send an article: +99899 851-86-29, +99877 081-07-01**

**Contact number: +99897 742-67-72.**



## УНИВЕРСИТЕТ ОБЩЕСТВЕННОЙ БЕЗОПАСНОСТИ РЕСПУБЛИКИ УЗБЕКИСТАН СПЕЦИАЛЬНЫЙ ФАКУЛЬТЕТ

### ИНФОРМАЦИОННОЕ ПИСЬМО

Согласно Стратегии «Узбекистан – 2030», утвержденной Указом Президента Республики Узбекистан от 21 февраля 2024 года УП-37, «Дорожной карте по науке и инновациям на 2024 год» Университета общественной безопасности Республики Узбекистан в «Год поддержки молодежи и бизнеса» **27 марта 2024 года в 10:00 часов** в Университете общественной безопасности Республики Узбекистан планируется проведение I-республиканской студенческой научно-практической конференции «Современная наука и инновации глазами молодежи».

На конференции планируется обсуждение предложений и рекомендаций по активному привлечению молодежи к научно-исследовательской работе, содержательной и целевой организации работы по развитию научно-инновационной деятельности, выявлению одаренной молодежи и повышению их интереса к научной деятельности, дальнейшему совершенствованию системы «Устоз-шогирд» в высших образовательных учреждениях.

Также предусмотрено проведение дискуссий о современных тенденциях в системе юридических, экономических и психологических наук, новых разработках и исследованиях в отдельных областях науки в целях активного вовлечения современных информационно-коммуникационных технологий в качественное преподавание дисциплин.

#### **Конференция будет проводиться по следующим направлениям:**

- 1. Современные тенденции привлечения молодежи к научной деятельности**
- 2. Современные исследования в области юриспруденции – в интерпретации молодежи**
- 3. Научные возможности студентов в развитии приоритетных направлений экономики**
- 4. Научно-инновационные исследования в области психологии – глазами студентов.**

#### **Порядок оформления материалов конференции:**

Представленная научная статья оформляется в формате А-4, текст набирается в программе MS Word шрифтом Times New Roman размером 14, размером 4-7 страниц (страницы должны быть заполнены), через интервал 1,15, поля 2,0 см со всех сторон, страницы не нумеруются;

в первой строке прописными буквами пишется название статьи посередине страницы, во второй строке указываются имя автора и место работы, в 3-й строке пишется текст. Основной текст. Основной текст [1, из какой страницы взята литература, например: стр. 11]. Основной текст.

Ссылки не размещаются в конце каждой страницы.

Принимаются статьи **на узбекском (только латиницей), русском или английском языке**, необходимо направить в оргкомитет только в электронном виде **до 20 марта 2024 года**.

Статьи должны быть научно обоснованы, цитироваться указанная использованная литература, должны быть приведены соответствующие ссылки, четко указаны литература и ее страницы.

**Примечание: Статьи, не соответствующие требованиям оформления и не прошедшие редакцию оргкомитета, не будут включены в сборник без комментариев авторам.**

Планируется бесплатная публикация научных статей и тезисов, соответствующих требованиям оргкомитета конференции. Авторам будет предоставлена только электронная версия (pdf) сборника.

**Адрес:** 100109, город Ташкент, Зангиатинский район, Кургон Чорсу, 100.

**Оргкомитет:** Специальный факультет Университета общественной безопасности

**Адрес электронной почты:** [raul7.uz@mail.ru](mailto:raul7.uz@mail.ru).

**Телефон (телеграм) для отправки статьи:** +99899 851-86-29, +99877 081-07-01

**Контактный телефон:** +99897 742-67-72.



**AXBOROT XATI**  
**O'ZBEKISTON RESPUBLIKASI JAMOAT XAVFSIZLIGI UNIVERSITETI**  
**MAXSUS FAKULTETI**

O'zbekiston Respublikasi Prezidentining 2024-yil 21-fevraldag'i "O'zbekiston - 2030" strategiyasini "Yoshlar va biznesni qo'llab-quvvatlash yili"da amalga oshirishga oid davlat dasturi to'g'risidagi PF-37-sonli Farmoni bilan tasdiqlangan "O'zbekiston - 2030" strategiyasining har bir insonga o'z salohiyatini ro'yobga chiqarish uchun munosib sharoit yaratish yo'naliishi bo'yicha 2024-yilga mo'ljallangan amaliy tadbirlar rejasida yoshlarni ilmiy-tadqiqot ishlariiga faol jalg etish hamda innovatsion va izlanuvchilik qobiliyatini yanada rivojlantirish maqsadida, O'zbekiston Respublikasi Jamoat xavfsizligi universitetining ilmiy va innovatsiyalar bo'yicha 2024-yilga mo'ljallangan "Yo'l xaritasi"ga asosan **2024-yil 27-mart kuni soat 10:00 da** O'zbekiston Respublikasi Jamoat xavfsizligi universitetida "**Zamonaviy ilm-fan va innovatsiyalar yoshlar nigohida**" mavzusidagi **I-respublika talabalar ilmiy-amaliy anjumani** o'tkazilishi rejalashtirilgan.

Konferensiyada yoshlarni ilmiy-tadqiqot ishlariiga faol jalg etish, ilmiy-innovatsion faoliyatini rivojlantirish bo'yicha ishlarni mazmunli va maqsadli tashkil etish yuzasidan taklif va tavsiyalar ishlab chiqish, iqtisodrli yoshlarni aniqlash va ularning ilmiy faoliyatga bo'lgan qiziqishini oshirish, oliy ta'lim muassasalarida "Ustoz-shogird" tizimini yanada takomillashtirish kabi masalalar muhokama qilinishi rejalashtirilgan.

Shuningdek huquqshunoslik, iqtisodiyot va psixologiya fanlari tizimidagi zamonaviy tendensiyalar, yangi o'zgarishlar va fanlarni sifatli o'qitishda zamonaviy axborot-kommunikatsiya texnologiyarini faol jalg qilish yusazidan yoshlarning fikr mulohazalarini, fanlarning alohida sohalariga doir izlanishlari yuzasidan chuqur munozaralar olib borish ko'zda tutilgan.

**Konferensiya quyidagi sho'balar bo'yicha tashkil etiladi:**

1. Yoslarni ilmiy-tadqiqot faoliyatiga jalg etishning zamonaviy tendensiyalari
2. Huquqshunoslik sohasidagi zamonaviy tadqiqotlar - yoshlar talqinida
3. Talabalarning iqtisodiyotning ustuvor sohalarini rivojlantirishdagi ilmiy imkoniyatlari
4. Psixologiya sohasidagi ilmiy va innovatsion tadqiqotlar - talaba-yoshlar nigohida

**Konferensiya materiallarini rasmiylashtirish tartibi:**

Taqdim etilayotgan ilmiy maqola A-4 formatda, ma'ruza matni MS Word tahririda Times New Roman shriftida 14 o'lchamda teriladi, 4-7 betgacha bo'lgan hajmda (betlar to'liq bo'lishi lozim), 1,15 interval oraliqda, qog'ozning chetlaridan 2,0 sm hoshiyalar qoldirilgan holda tayyorlanadi, betlarga raqam qo'yilmaydi;

birinchi qatorda maqolaning nomi sahifaning o'rtasida bosh va qalin harflarda, ikkinchi qatorda muallifning ismi-sharifi va ish joyi ko'rsatiladi, 3-qatordan matn yoziladi. Asosiy matn. Asosiy matn. Asosiy matn [1, adabiyotning qaysi betidan olinganligi, masalan: 11-b.]. Asosiy matn.

Havolalar har bir betning so'ngida qo'yilmaydi.

Maqolalar **o'zbek (faqat lotin alifbosida), rus yoki ingliz tillaridan** birida tahrir qilingan holda faqat elektron shaklda tashkiliy qo'mitaga **2024-yil 20-mart** kuniga qadar yuborilishi lozim.

Maqolalar ilmiy asoslangan, manba adabiyotlardan faol foydalanilgan, bu haqda tegishli havolalarga ega bo'lishi, adabiyotlar va ularning betlari aniq ko'rsatilishi kerak.

**Izoh: Rasmiylashtirish talablariga javob bermaydigan shuningdek tashkiliy qo'mita tahriridan o'tmagan maqolalar to'plamga kiritilmaydi va mualliflarga izoh berilmaydi.**

Anjuman tashkiliy qo'mitasi talablariga javob beradigan ilmiy maqola va tezislarni bepul chop etish rejalashtirilgan. Mualliflarga to'plamning faqat elektron shakli (pdf) tarqatiladi.

**Manzil:** 100109, Toshkent vil., Zangiota tumani, Chorsu qo'rg'oni 100-uy.

**Tashkiliy qo'mita:** Jamoat xavfsizligi universiteti Maxsus fakulteti

**Elektron manzil:** [raul7.uz@mail.ru](mailto:raul7.uz@mail.ru).

**Maqola yuborish uchun telefon (telegram) raqami:** +99899 851-86-29, +99877 081-07-01

**Bog'lanish uchun telefon raqami:** +99897 742-67-72.